

السيرة الذاتية

الاسم الثلاثي: نبيله عارف نبعه

المؤهلات العلمية:

- شهادة بكالوريوس في الهندسة المدنية من جامعة تشرين سوريا.
- ماجستير في التخطيط الاقتصادي والاجتماعي تخصص دراسات جدوى اقتصادية
- دبلوم في التخطيط الاقتصادي والاجتماعي من معهد التخطيط الاقتصادي والاجتماعي في سوريا.
 - ◄ مهندس استشاري في نقابة المهندسين السوريين منذ2017

الدورات التدريبية:

- به شهادة في الدورة التخصصية دراسات الجدوى الاقتصادية في نقابة المهندسين عام 2007 ولدي العديد من دراسات الجدوى في وزارة النقل في سورية 2019 دراسات الجدوى في وزارة النقل في سورية 2019
 - دورة تدريبية في مجال الاشراف على تنفيذ مشروع الطريق السريع أريحا اللاذقية مع شركة الخرافي
 الكويتية خلال الفترة 2002-2001 وخلال الفترة 2003-2004.
 - شهادة دورة في التخطيط وصيانة الطرق معهد إكرام في ماليزيا.
 - شهادة دورة في تدعيم العناصر الانشائية والتأهيل وإعادة الإعمار جامعة دمشق .
- شهادة دورة في التخطيط ومعايير إدارة المشروعات- وزارة الاتصالات والتقانة –البرنامج التدريبي للجمعية
 العلمية السورية للمعلوماتية عام 2016
 - به شهادة دورة في تعزيز البنى التحتية لدول طريق الحرير عام 2017 في معهد انهوي للأعمال الدولية في مجال الهندسة والبناء في دولة الصين الشعبية.
- # المشاركة في الاجتماع حول كيفية تعزيز المناخ في المنطقة عبر قطاعات المياه والطاقة والنقل والبيئة بما يتماشى مع تخطيط التنمية الوطنية والمساهمات المحددة وطنياً التي تدعم عمل المناخ خلال الفترة /25-27/ تشرين الثاني2019 في عمان-الاردن.

- به شهادة من البنك الدولي للمشاركة في موضوع النقل والطاقة والاستدامة- حماية الكوكب في منطقة الشرق الأوسط وشمال افريقيا- نوفمبر 2023 في الكويت، مركز صندوق النقد الدولي للاقتصاد والتمويل في الشرق الأوسط.
 - شهادة تدريب في المعهد العربي للتخطيط للبرنامج التدريبي التخصصي سياسات التنويع الاقتصادي والأمن
 الغذائي
 - # شهادة مشاركة في المؤتمر الدولي الثالث لفقهاء قانون المسؤولية المجتمعية في الكويت للعام 2024
 - شهادة حضور للملتقى الدولي للتطوع المؤسسي لعام 2024 في الكويت
 - ناشطة في الشأن المجتمعي وشؤون الأسرة وذوي الاحتياجات والطفولة.
 - مشاركة في أكثر من مبادرة حول مناهضة العنف ضد المرأة.
 - 🌞 شهادة مشاركة في برنامج دورة الجدوى الاقتصادية للمشاريع الاستثمارية مع UNDP في سورية
 - ♦ دورة تدريبية في مهارات تدريب المدربين /TOT/ في سوريا عام 2021
 - خبرة في مجال المسؤولية المجتمعية وشؤون المرأة والطفولة.
 - دورة في الإدارة ولغة الجسد ومهارات التواصل.

المهارات والخبرات:

- مدير التخطيط وتعزيز التنافسية في وزارة الاقتصاد والتجارة الخارجية منذ 2020 ولتاريخه.
 - مدير التخطيط والتعاون الدولي في وزارة النقل خلال الفترة 2018 -2020
- مدير التخطيط والتعاون الدولي في المؤسسة العامة للمواصلات الطرقية خلال الفترة 2014-2018
- شعاون مدير التخطيط والتعاون الدولي في المؤسسة العامة للمواصلات الطرقية خلال الفترة 2011-2014
 - مدير التخطيط والصيانة لمشاريع الطريق والجسور في المنطقة الساحلية خلال الفترة 2006-2011
- المنسق الوطني لوزارة النقل السورية في اللجنة الاقتصادية والاجتماعية لدول غربي آسيا (الاسكوا) منذ
 2019
- الممثل الرسمي لوزارة النقل في اجتماع فريق الخبراء حول التشاركية بين القطاعين العام والخاص في بناء
 وتشغيل الموانئ البحرية خلال الفترة من/ 19-24/تشرين الثاني 2019 في الاردن- عمان
 - # عضو مجلس إدارة الخط الحديدي الحجازي خلال الفترة 2019-2020
 - عضو فريق تطوير البحث العلمي منذ عام 2022.

- عضو اللجنة الوطنية لنقل التقانة في الهيئة العليا للبحث العلمي.
- عضو الفريق الوطني لدراسة وإنجاز المخطط العام للطاقات المتجددة في سورية بالتعاون مع البرنامج
 الوطني الانمائي للأمم المتحدة UNDP .
- عضو لجنة دراسة وترتيب أولويات المشاريع المقترحة للاستثمار (لتطوير قطاع الجيولوجيا والثروة المعدنية)
 واقتراح طرق الاستثمار المناسبة.
 - عضو اللجنة الوطنية لدستور الغذاء في هيئة المواصفات والمقاييس العربية السورية.
 - * عضو لجنة دراسة واقرار المشاريع التنموية المقترحة من المحافظات لعام 2021 في ضوء دراسة الجدوى الاقتصادية لتلك المشاريع", خبرة في دراسات الجدوى الاقتصادية: ومن المشاريع التي تمت دراستها:
 - 1- مشروع ربط الساحل- الغاب بأو توستراد اللاذقية طرطوس
 - 2- مشروع عقدة عقربا جرمانا على طريق مطار دمشق الدولي
 - 3- مشروع تحويلة حمص الكبرى
 - 4- مشروع عقدة يبرود على طريق دمشق قارة
 - 5- مشروع تحويلة الدريكيش على طريق (طرطوس- الدريكيش)
 - 6- مشروع عقدة صحارى
 - 7- مشروع انشاء مرفأ جاف في حلب
 - 8- مشروع تصنيع المركبات الطبية العشبية والنباتات العطرية في المنطقة الصناعية في الشيخ بدر.
 - 9- مشروع فرز وتوضيب وتشميع وتسويق الفواكه والحمضيات في المنطقة الصناعية في صافيتا.
 المهارات الإضافية:

شاعرة نثر، لدي ثلاثة دواوين شعرية ومشروع عضوية اتحاد الكتاب العرب للعام الحالي .

عضو فريق تطوير البحث العلمي منذ عام 2022.

- عضو اللجنة الوطنية لنقل التقانة في الهيئة العليا للبحث العلمي.
- لدى العديد من المشاركات في الامسيات الشعرية في عدد من المراكز الثقافية.
- لدي اهتمامات وتعاون مع الكثير من الجمعيات المجتمعية الخاصة بالشأن المرأة والطفولة والأسرة.

المهندسة نبيله نبعه

الايميل: n.nabaah@gmail.com - موبايل: 00963933574198



C.V	1		

_Curriculum Vitae

Full Name: Nabela Aref Nabaah

Academic Qualifications

- > Bachelor's Degree in Civil Engineering from Tishreen University, Syria
- Master's Degree in Economic and Social Planning with a specialization in Feasibility Studies.
- Diploma in Economic and Social Planning from the Institute of Economic and Social Planning, Syria.
- Certified Consulting Engineer by the Syrian Engineers Syndicate since 2017.

Training Courses

- Certificate in Specialized Feasibility Studies from the Engineers Syndicate,
 2007. Conducted numerous feasibility studies and served as the Head of the
 Feasibility Studies Committee at the Ministry of Transport in Syria, 2019.
- Training Course on Supervision for the implementation of the Ariha-Lattakia Highway project with Al-Kharafi Company (Kuwait) during 2001–2002 and 2003–2004.
- Certificate in Road Planning and Maintenance from IKRAM Institute, Malaysia.
- Certificate in Structural Reinforcement, Rehabilitation, and Reconstruction from Damascus University
- Certificate in Project Management Planning and Standards from the Ministry of Communication and Technology, Syrian Scientific Society for Informatics, 2016.
- Certificate in Infrastructure Enhancement for Silk Road Countries from Anhui Institute of International Business in China, 2017.

- Participation in a Regional Meeting on Climate Enhancement across water, energy, transport, and environment sectors, aligned with national development planning (November 25–27, 2019, Amman, Jordan).
- Certificate from the World Bank for participation in "Transport, Energy, and Sustainability—Protecting the Planet in the Middle East and North Africa" (November 2023, Kuwait, IMF Middle East Center for Economics and Finance).
- Certificate in Economic Diversification Policies and Food Security from the Arab Planning Institute.
- Participation in the 3rd International Conference of CSR Jurists, Kuwait, 2024.
- Attendance at the International Corporate Volunteering Forum, Kuwait, 2024
- Activist in societal issues, family affairs, childhood, and special needs advocacy.
- Contributions to several initiatives against violence toward women.
- Certificate in Feasibility Studies for Investment Projects from UNDP, Syria.
- Training in Trainer of Trainers (TOT) Skills, Syria, 2021.
- Expertise in corporate social responsibility, women's affairs, and childhood advocacy.
- Training in Management, Body Language, and Communication Skills.

Skills and Experience

- Director of Planning and Competitiveness Enhancement at the Ministry of Economy and Foreign Trade (2020–Present).
- Director of Planning and International Cooperation at the Ministry of Transport. (2020–2018).
- Director of Planning and International Cooperation at the General Organization for Road Transportation.(2018–2014)
- Deputy Director of Planning and International Cooperation at the General Organization for Road Transportation. (2014–2011)
- Director of Planning and Maintenance for road and bridge projects in the coastal region.(2011–2006)
- National Coordinator for the Syrian Ministry of Transport at the United Nations Economic and Social Commission for Western Asia (ESCWA) since 2019.
- Official Representative of the Ministry of Transport at the Expert Group Meeting on Public-Private Partnerships in Ports, Amman, Jordan (November 19–24, 2019).
- Board Member of the Hijaz Railway Line. (2020–2019)
- Member of the Scientific Research Development Team since 2022.

- Member of the National Technology Transfer Committee under the Syrian Higher Commission for Scientific Research.
- Member of the National Team for Developing the General Plan for Renewable Energy in collaboration with UNDP.
- Member of the Committee for Reviewing and Prioritizing Investment Projects for the development of geology and mineral resources sectors.
- Member of the National Codex Alimentarius Committee at the Syrian Standards and Metrology Organization.
- Member of the Development Projects Review and Approval Committee (2021), focusing on feasibility studies for proposed provincial projects.
- Feasibility Studies Experience

Expertise in preparing and analyzing feasibility studies, including:

- 1- Coastal-Ghab Highway Connection to the Lattakia-Tartous Highway.
- 2- Agrapa-Jaramana Intersection on Damascus International Airport Road.
- 3- Greater Homs Bypass.
- 4- Yabroud Junction on Damascus-Qara Highway.
- 5- Drekish Bypass on Tartous-Drekish Road.
- 6- Sahara Junction Project.
- 7- Construction of a Dry Port in Aleppo.
- 8- Manufacturing of Herbal Medicines and Aromatic Plants in Sheikh Badr Industrial Zone.
- 9- Sorting, Packaging, Waxing, and Marketing Facility for Fruits and Citrus in Safita Industrial Zone.

Additional Skills

- ❖ Poet and Writer: Authored three poetry collections and currently pursuing membership in the Arab Writers Union.
- ❖ Member of the Scientific Research Development Team since 2022.
- Member of the National Technology Transfer Committee under the Syrian Higher Commission for Scientific Research.
- Actively participated in numerous poetry evenings hosted by cultural centers.
- Engaged in collaborations with several community associations focusing on women's affairs, childhood, and family issues.

الايميل: n.nabaah@gmail.com - موبايل: 00963933574198